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Č.j.: 23042010-Vyk/Te-3                                                         V Brně dne 3. května 2010 

 

Dne 26. 4. 2010 jsme obdrželi rozhodnutí Ministerstva vnitra (dále jen „ministerstvo“)  

o odmítnutí návrhu na registrace sdružení Větrná cesta (dále jen „sdružení“). 

Ministerstvo rozhodovalo podle zákona č. 83/1990 Sb., o sdružování občanů (dále jen 

„sdružovací zákon“).  

 Rozhodnutí bylo odůvodněno nejasnou formulací příjmů sdružení ve stanovách 

v čl. IX. V tomto článku uvádíme v bodě a) toto: Sdružení je neziskovou organizací. 

Případné příjmy budou tvořit dary, dotace a granty a budou používány na činnost 

sdružení. Dalšími příjmy mohou být příjmy z činnosti, která je v souladu s cíli sdružení 

(publikování, nějaké služby…). Ministerstvo tvrdí, že tato formulace je nesprávná, 

jelikož občanské sdružení má být nevýdělečná organizace. Charakter naší činnosti je 

podle ministerstva neslučitelný s povahou sdružení a vedl by k obcházení zákona – 

výkonu podnikatelské činnosti mimo právní rámec vymezený pro tuto oblast .  

Máme za to, že tato formulace je možná, jelikož naše sdružení nemá tyto zisky 

jako hlavní, ale jedná se o vedlejší příjmy, které nemají nic společného s podnikatelskou 

činností. V našich zásadách hospodaření stojí, že sdružení má jako hlavní příjmy dary, 

dotace a granty.  Příjmy z činností vedlejších jsou brány jako vedlejší. 

Dále si myslíme, že ministerstvo nepostupovalo v souladu se sdružovacím 

zákonem, jelikož v § 7 zákona č. 83/1990 Sb. stojí: Nemá-li návrh náležitosti podle § 6 

odst. 2 a 4 (anebo jsou-li údaje v něm neúplné nebo nepřesné), ministerstvo na to 

přípravný výbor bezodkladně, nejpozději do 5 dnů od doručení návrhu, upozorní s tím, 

že dokud tyto vady nebudou odstraněny, řízení o registraci nebude zahájeno. 

Z toho vyplývá, že nás ministerstvo mělo nejprve upozornit na nepřesné 

formulace v našich stanovách a nikoliv rovnou registraci odmítnout. 

Proto chcem požádat o přezkoumání našeho návrhu. Myslíme si, že ministerstvo 

nepostupovalo v souladu se zákonem. Nechceme rovnou podávat opravný prostředek 

k nejvyššímu soudu republiky. 

 

 

Kateřina Smolová 

         Jednatelka přípravného výboru 


